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Kádár János elvtárs vezetésével 
magyar párt- és kormányküldöttség 
utazott a Román Népköztársaságba 

Németh Károly elvtárs is tagja a küldöttségnek 
A Román Munkáspárt Központi Vezető-

sége és a Román Népköztársaság kormá-
nya meghívására csütörtökön reggel Ká-
dár János, a Magyar Szocialista Mun-
káspárt Központi Bizottsága első titkára, 
államminiszter vezetésével párt- és kor-
mányküldöttség utazott a Román Népköz-
társaságba. A delegáció tagjai: Apró An-
tal, az MSZMP Politikai Bizottságának 
tagja, a forradalmi munkás-paraszt kor-
mány első elnökhelyettese, Kállai Gyula, 
az MSZMP Politikai Bizottságának tagja, 
a Központi Bizottság titkára, állam-
miniszter, Szirmai István, az MSZMP Köz-
ponti Bizottságának tagja, Németh Károly, 
az MSZMP Központi Bizottságának tagja, 
a Csongrád megyei pártbizottság első tit-
kára. Sebes István külügyminiszterhelyet-
tes és Keleti Ferenc, a Magyar Népköz-
társaság bukaresti rendkívüli és meghatal-
mazott nagykövete. 

A párt- és kormányküldöttség kíséreté-
ben utazik Ion Popescu, a Román Nép-
köztársaság budapesti rendkívüli és meg-
hatalmazott nagykövete. 

A küldöttség búcsúztatására a Nyugati 
pályaudvaron megjelent Dobi István, a 
Népköztársaság Elnöki Tanácsának elnöke, 
dr. Münnich Ferenc, a Minisztertanács el-
nöke, Biszku Béla, Fock Jenő, Marosán 
György, Rónai Sándor, Somogyi Miklós, 
az MSZMP Politikai Bizottságának tagjai, 
Nemes Dezső, a Politikai Bizottság pót-
tagja. Az MSZMP Központi Bizottsága, a 
Minisztertanács, az Elnöki Tanács számos 
tagja, a politikai, gazdasági és kulturális 
élet sok vezető személyisége. 

Megjelent a búcsúztatásnál a budapesti 
diplomáciai képviseletek számos vezetője 
és tagja. 

Jelen voltak a budapesti román nagy-
követség tagjai. 

N y i t r á b a n . . . 
Szlovákiában nap mint 

nap újabb termelőszövetke-
zetek alakulnak. Különösen 
gyorsütemű a termelőszövet-
kezeti mozgalom fejlődése 
Nyitra területén, ahol 1958 
január első napjaiban 1300 
kis- és középparaszt válasz-
totta a közös gazdálkodás 
útját . Négy község termelő-
szövetkezeti községgé ala-
kult át. Januárban a terü-
let szövetkezeteinek mező-
gazdasági földterülete több 
mint 4590 hektárral növe-
kedett. 

Egy emeletből — két emelet 
Elkészültek a Kölcsey utca 7. számú ház | 

átalakításával | 
Szegeden a Kölcsey utca gek magasságának csökken- f 

7. számú egyemeletes ház- tésével 
ban eddig egy lakás, vata- a tervezők az egy emelet 
mint az egyetem gazdasági helyeit két emeletet tcr-
hivatalának asztalosmühe- vcztek 
lye volt és rengeteg olyan probléma 

A tanács szamlájara a ko- adódott, amit a tervezésnél 
zelmúltban átalakították. Az e i ö r o n e m láthattak, 
átalakításnál rengeteg ne- M a g a az építkezés kb. 
hézséggel kellett megbirkóz- négyszázezer forintiába ke-
niok a Szegedi Tatarozó r ü l t a tanácsnak. Á műhe-
,Vállalat szakmunkásainak. i y e k bSl és egy lakásból 7 új, 
Ugyanis az eddig — a régi komfortos lakás készült (köz-
építkezési módszer szerinti tük egy műteremlakás, fel-
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A gép 
tökéletesíthető 

A Szegedi Gyufagyár Európa 
legmodernebb gyufaipari 
üzeme. Gépein azonban 
mindig találnak módosítani-
valót. amellyel zavartala-
nabbá és termelékenyebbé 
teszik a munkát. Képünkön 
'-z egyik csomagológép lát-
ható munka közben. Részle-
tes tudósítás a 6. oldalon. 

(Siflis fe lvé te le ) 

— túlzottan magas helyisé-
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Vitaestet rendez a Tiszatáj 
időszerű irodalmi kérdésekről 

A Tiszatáj szerkesztő bi- irodalmi problémák után ér-
zottsága és a Természettu- dekiődő olvasói, s az iroda-
dományi Ismeretterjesztő lompedagógusok körében elo-
Társulat napirendre tűzték a 
Tiszatáj januári, februári 
cikkeinek nyomán a mai 
magyar irodalom néhány 
fontos elvi kérdésének meg-
vitatását. Az irodalmi élet-
ben az elmúlt esztendő fo-
lyamán meglehetős kuszaság 
uralkodott. Felelevenedtek a 
népi és polgári szürrealiz-
mus, a különböző naturalista 
és más művészeti irányok, 
amelyek nemcsak egy mű-
vészeti stílust képviseltek, 
hanem eszmei és politikai 
programot is kifejeztek. 

A folyóiratok munkájának 
elvi megszilárdulása azt mu-
tatja, hogy az irodalomban 
megindult a szocializmus 
erőinek elvi harca a külön-
böző nézetek képviselőivel. 
Ez az elvi harc szükséges 
és nélkülözhetetlen ahhoz, 
hogy a szocialista irodalom-

reláthatólag nagy érdeklődés 
mutatkozik meg. 

sővilágítással, képzőművész 
számára), valamint egy or-
vosi rendelő. 

Az épület műszaki átadása 
már megtörtént, 

csak a homlokzat festése 
maradt el. Ezt korábban, a 
meleg idő alatt elvégezték a 
Szegedi Tatarozó festői, úgy-
hogy az állványokat el le-
hetett bontani. 

Az épületről — homlok-
zatot nézve — laikus széru-
méi nem lehet megállapí-
tani, hogy egyemeletes volt. 

Jóváhagyta a múlt évi költségvetési 
zárszámadást a III. kerületi tanács 
I tanácstagok kikérik a lakosság véleményét a községfejlesztési járulék 

mértékével kapcsolatban 
- . -' . r—- }->. '• 7 ív' ' . ' -. ... 

A harmadik kerületi ta- a harmadik kerületi tanács a tegnapi tanácsülés is bebi-
nács tegnap délután Alsó- végrehajtó'bizottsága meg- zonyította, hogy rengeteg a 
városon, a Rákóczi u. 11. vizsgálta a kerület üzlet- jogos kívánság, amit meg vizsgálta a kerület 

hálózatának áruellátását. 
Rákóczi u. 11. 

szam alatti helyiségben 
ülést tartott. 

Finta Kálmán tanácstag, Megállapította, hogy a kis-
az ülés megválasztott elnö- kereskedelmi vállalatok nem 
kének bevezető szavai után fordítanak kellő gondot arra, 
Vereska András, a végre- h °gy a z egyes külterületi 
hajtó bizottság elnöke szá- árudákban minden áruféle-
molt be a legutóbbi tanács- s é g meglegyen. Felkérte ezért 
ülés határozatainak Végre- a végrehajtó bizottság ak is - olyan ertelemben, hogy az 
hajtásáról és a végrehajtó kereskedelmi vállalatok igaz- egyes tanacstagok beszeljek 
bizottság munkájáról a két gatóit, szüntessék meg 

kell oldani — de a kerületi 
tanácsnak erre lehetősége 
nincs —, 

a lakosság fokozottabb se-
gítségét kell kérni. 

A tanácsülés állást foglalt 

e még körzetük lakosságával 
tanácsülés közötti időszak-
ban. Bejelentette többek kö-
zött, hogy 

Gazdag programot dolgozott ki 
a jogi kar a második félévre 

A SZEGEDI TUDOMÁNY- államigazgatási 
EGYETEM jogi karán a ról budapesti szakemberek, 
második félévben tovább fej- jogászok, ügyvédek, ügyé-
lesztik az oktatás és a gya- szek, bírák s a Dél-Alföid 
korlati élet közötti kapcso- három megyéjének szakem-
latokat. Ennek érdekében az berei vitatkoznak. A ielev 

dáiban. Az ifjúsággal kap-
csolatos problémák megol-
dására, a kerület szakigaz-
gatási szerveinek segítségére 
— főleg pedagógusokból — 
széleskörű aktívahálózatot 
kell létrehozni. 

Ezután Markos Károly, a 
problémák- néhány érdekességet is tar- végrehajtó bizottság titkára, 

talmaz. Ilyen az a speciál- valamint Nagymajtényi 
kollégium, amelyet dr. Buza László, a pénzügyi állandó 
László akadémikus vezet az bizottság elnöke beszámolót 
ENSZ tizenkettedik közgyű- terjesztett elő az 1957. évi 
léséről. Dr. Kiss Dezső tör- költségvetési zárszámadásról, 

hiányosságokat és ellenőriz- e problémát. Szükséges, hogy 
zék, hogy a kiszolgálás a a lakosság véleményének is-
szocialista kereskedelemhez m e r e t é b e n foglalhassanak ál-
melto legyen a kerület áru-

idéi tanév második félévére folyamán a Jogtudományi vényszéki elnök »A népköz- valamint az 1957. évi város-
a kari tanács sokoldalú ter- Kar, a népfront és a Jogász 
vezetet dolgozott ki. Szövetség tudományos ülés-

Dr. Antalffy György, a jog- szakot is szerveznek, melye-
tudományi kar dékánja tá- ken Nagy Károly, Papp Ig-
jékoztatta munkatársunkat a nác, Fonyó Antal, Takáts 
kar második félévének ter- Rózsa, Madai Pál, Simonyi kus intézmények 

nak az eszméi és módszerei veiről. Ezek között igen je- László tartanak előadásokat az ősközösségtől a 
ismét a magyar irodalom ve- lentős az az elgondolás, hogy a jogi gyakorlatokat érintő 
zető eszméivé váljanak. Az létrehoznak gyakorló jogá- kérdésekről, 
elmúlt évek során Magyar- s z o kból egy olyan bizottsá- a TANÉV folyamán mun-

társaság elleni bűncselekmé- fejlesztési tervek végrehajtá-
sáról. 

A beszámolókat többórás nyek a bírói gyakorlat tük-
rében*, dr. Szentpéteri Jó- . , ., , .. ., . . . . 
zsef egyetemi adjunktus pe- é l e n k . v l t a k ? v e U e ' A V l t a n fejlesztési 
dig meglátszott, hogy a harma-

dik kerület még nem állí-
tejiodése £ o t t a össze részletesen ez évi 
szociális- városfejlesztési tervét. A ta-

ta allamig* címmel hirdet- nácstagok a vitában renge-
tek speciálkollégiumot. teg használható, valóban köz-

MEGJELENTEK a kari érdekű javaslatot tettek, tol-

lást a legközelebbi tanács-
ülésen, amikor a községfej-
lesztési járulék mértékét is 
el kell dönteniök. A tanács-
ülésen más kerületi tanácso-
kat érintő problémák is szó-
ba kerültek. Ezekre az első 
és harmadik kerületi tanács 
vezetői — akik az ülésen fel-
jegyezték a kívánságokat — 
a közeljövőben írásban vá-
laszolnak az interpellálók-
nak. 

Az 1957. évi költségvetés 
zárszámadásáról és a város-

tervteljesítésről 
szóló beszámolót a tanács-
ülés jóváhagyta. 

országon kétoldalúan is igye- g o t , a m e l y megvizsgálja; az kajogi ankét megrendezését A k t á k . A z e g e s c j k k e k e t mácsolták az egyes utcák la-
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bő francia és orosznyelvű kóinak kívánságát. 
mélyi kultusz időszakában a 
"lakkozással*, majd a revi-
zionizmus támadása idején a 
szocialista realizmus elvei-
nek teljes tagadásával. 

A vitát kedden este 7 óra-
kor az Egyetemi Diákklub-
ban rendezik meg. A vita-
ülés elnöke dr. Jáky Gyula, 
az Orvostudományi Egyetem 
rektora lesz, a vita vezetését 
pedig dr. Király István Kos-

recenziókkal látták el. Az 
Akták alkalmasak arra, hogy 
a kar nemzetközi tudomá-
nyos kapcsolatait erősítsék. 

keztek lejáratni ezeket az e g y e t e m i jogtudományi okta- js tervezik, melynek előadó-
eszméket — egyrészt a sze- t á g m e n n y i b e n szolgálja a j a >dr. Nagy László profesz-

jogi gyakorlatot. A vizsgá- s z o r i e s z . a munkajogi an-
lat eredményét ankéton vi- k d t megrendezésében a Tu-
tat ják meg, s a tapasztala- dományos Akadémia jógtu-
tokat a jövő évi oktatási dományi bizottsága is részt Többek ^ között a moszkvai 
tervelőkészítésnél hasznosi- vesz. A kar a félév végén e g y e t e m j o g i k a r á n a k dékán-
tani kívánják. Ugyancsak a élni óhajt a rendelet adta 
gyakorlattal való kapcsolat lehetőségekkel is és az ál-
szocialista kiépítését szol- lamvizsga bizottságokba a 
gálja az az ankét, amit a tanácstól, az ügyészségtől, a 
Jogász Egyesülettel együtt bíróságtól gyakorlati jogi 
rendez a jogi kar a félév fo- szakemberek kinevezését 

suth-díjas irodalomtörténész lyamán. Az ankéton az ál- fogja javasolni, 
vállalta el. A vitaest iránt a lamigazgatási eljárási törvé- A jogtudomány^ kar má-
város irodalomkedvelői, az nyekkel kapcsolatos aktuális sodik f é l évének - matricája 

jávai történt már szívélyes 
levélváltás, ezenkívül a prá-
gai, a varsói és a szófiai 
egyetem egy-egy professzo-

Ezek a javaslatok mintegy 
előkészítik a következő ta-
nácsülést, ahol már 

a javaslatok felett konkré-
tan is döntenek és beillesz-
tik az 1958-as városfejlesz-
tési tervbe. 

Az ülésen szóba került az 
Elnöki Tanács legutóbbi tör . 

rával már meg is állapodtak vényerejű rendelete, amely szegediek a Fővárosi Ope-
abban, hogy még ebben a lehetővé teszi a községfej- retlszínházban. 24-cn a Stu-

Budapesten 
vendégszerepel 

a Szegedi Nemzeti 
Színház 

A Szegedi Nemzeti Szín-
ház művészei meghívást kap-
tak a budapesti operettszín-
háztól. Március 24-én és 25-
én — a meghívás értelmé-
ben — játszanak majd a 

félévben előadást 
Szegeden. 

.—.—-o, i * • u x i • p i a r t Mária. 25-én a Manón tartanak lesztesi hozzájárulás feleme- L e scaut kerül színre a fő-
• lését húsz százalékra. Mivel városi vendégszereplés során. 


